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روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
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ت
اس

سی

به مناســبت روز درخــت کاری و هفته منابع 

وز
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طبیعی، رهبر معظم انقلاب پیش از ظهر روز 
گذشته، دو اصله نهال میوه کاشتند. به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
حضرت آیت ا... خامنه  ای سپس در سخنانی، 
گیاه و فضای سبز را عاملی مهم در زندگی و در 
ســاخت تمدن بشــری خواندند و با اشاره به 
ریشــه  های معرفتی و دینی توجه به محیط زیســت، 
گفتند: کاشتن درخت و نشاندن نهال از جمله  حسناتی 
است که در شرع مقدس اسلام بر آن تأکید شده است. 
رهبر انقلاب اسلامی به اهمیت محیط زیست در قانون 
اساسی نیز اشاره و خاطرنشــان کردند: فعالیت های 
محیط زیستی، فعالیت های دینی و انقلابی است و نباید 

به آن ها نگاه تجملاتی و تزئینی شــود. ایشــان تنوع 
زیستی و اقلیمی کشــور را بستری مناسب برای فعال 
شــدن آحاد مردم و جوانان در زمینه محیط زیســت 
دانســتند و با ابراز تأســف از تخریب جنگل ها، منابع 
طبیعی و سفره های زیرزمینی به دست افراد سودجو، 
تأکید کردند: تخریب محیط زیست، بلای بزرگی است 
که آینده بشر را هدر می دهد؛ بنابراین مسئولان و همه 
مردم بایــد در مقابل آن بایســتند. حضــرت آیت ا... 
خامنه  ای با اشاره به حوادثی مثل آتش سوزی جنگل ها 
یا خشک شدن دریاچه ها و تالاب ها، گفتند: این حوادث 
قابل پیشگیری است و مســئولانی که به وظایف خود 

عمل نمی  کنند، دچار تقصیر هستند.
 بنده مانند سال گذشته به سفر نخواهم رفت

 رهبر معظم انقــلاب در بخش دیگری از سخنانشــان 
به مسئله کرونا در آستانه ســال نو پرداختند و گفتند: 
سال گذشــته در ایام عید، مردم عزیز به توصیه  ها کاملا 
عمل و بلای بزرگی را از ســر کشور دور کردند اما امسال 
خطر بیشتر و فراگیرتر است؛ بنابراین امسال هم همگان 
توصیه  ها را رعایت کنند. ایشان تأکید کردند: هر چه ستاد 
ملی مقابله با کرونا اعلام کرد باید عمل شود. اگر سفر را 
ممنوع کردند، مردم به سفر نروند. بنده هم قطعا مانند سال 
گذشته به سفر نخواهم رفت. حضرت آیت  ا... خامنه ای با 
اشاره به مشکلات معیشتی مردم در اثر کرونا، گفتند: اگر 
کرونا ادامه پیدا کند، مشکلات معیشتی بیشتر خواهد شد؛ 
بنابراین باید با همکاری همه، این بیماری هر چه زودتر 
برطرف شــود. رهبر معظم انقلاب با ابراز ناخرسندی از 
گرانی ها و مشکلات معیشتی، افزودند: این وضع در آستانه 
عید غصه بزرگی ایجاد کرده اســت. البته اجناس مانند 
میوه  ها فراوان است اما قیمت  ها بسیار بالاست که سود 
این قیمت بالا هم به جیب باغ داران زحمتکش نمی رود، 
بلکه نصیب دلال ها و واسطه  های سودجو می شود و ضرر 
آن به مردم می  رسد. ایشــان با تأکید بر اینکه مسئولان 
باید مشکل معیشــتی و گرانی را حل کنند، گفتند: این 
مشکلات، همه راه  حل دارد و بارها در جلسات متعدد این 
نکات را تذکر داده و راه  حل های مور دنظر کارشناسان را به 

مسئولان گفته ایم.

گروه سیاست

تصویــب یا عــدم تصویب لوایــح باقی مانده 
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اف ای تی اف در مجمع تشخیص مصلحت نظام گ
هنوز مشــخص نیســت امــا اختلاف نظرها 
در این زمینه د رمیان چهره های سیاســی با 
شــدت ادامــه دارد و موافقــان و مخالفــان 
می کوشند به سهم خود استدلال هایی را در 
چرایی مواضع خود مطرح کنند. در این میان 
به نظر می رســد که دولــت و مجلــس در این زمینه 

اختلاف نظرهای آشکاری با یکدیگر دارند.
 اصرار دولت بر تصویب لوایح باقی مانده اف ای تی اف

محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهوری، در ضرورت 
تصویب اف ای تی اف گفت: «دو لایحه پالرمو و سی اف تی 
برای روابط بانکی، شــفافیت و مقابله با پول شویی در 
ایران بسیار مهم است. وقتی این لوایح تبدیل به قانون 
شود قدرت بانک مرکزی و دولت برای اجرای شفافیت 
و جلوگیری از پول شویی بیشتر می شود. این دو لایحه 
می تواند مقداری از بار فشــارهای مالی ما را کم کرده و 
تعامل ما را با کشورهای خارجی ارزان تر کند و در نتیجه 
مردم برای کالاها قیمت ارزان تری پرداخت کنند.» وی 
همچنین درباره اینکه مخالفــان تصویب لوایح مرتبط 
با اف ای تی اف موضــوع تحریم های اقتصادی، رفع این 
تحریم ها و شــرط تحفظ (حق شرط) را مطرح کردند، 
افزود: «اعتقاد ما بر این است چه تحریم باشد چه نباشد 
با این دو لایحــه ارتباط خاصی پیــدا نمی کند. زمان 
تحریم، برخی کشورهای دوست و همسایه علاقه مند به 
همکاری با ایران در زمینه بانکی، به دلیل وضعیت ایران 
در اف ای تی اف از کار کردن با ما محذوریت داشتند و این 
وضعیت مانعی برای همکاری این کشورهای دوست و 
همســایه با ما بود.» همچنین علیرضــا معزی، معاون 
ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهوی، در رشته 
توئیتی درباره ضرورت تصویب اف ای تی اف با هشتگ 
FATF نوشت: «هراس از نهادها و نظامات بین المللی، 
چهره دیگر انزواطلبی است. متأسفانه سال های طولانی، 
متأثر از این هراس درونی شده، ظرفیت روابط بین الملل 
و دیپلماسی را برای تأمین منافع ملی نادیده گرفتیم و 
به شــعار و فریاد اکتفا کردیم. در سال های متأخر اما با 

اتکا به دانش حقوق دانان و چیره دستی دیپلمات های 
خود، این ما بودیم که انزوا را به ایران ســتیزان تحمیل 
کردیم؛ پیروزی های حقوقی در لاهه و منزوی شــدن 
آمریــکای ترامپ در شــورای امنیــت، نمونه های در 
دسترس هستند. وقتش شده است تا به خود تحریمی و 

کمک به پروژه ایران هراسی پایان دهیم.»
 مجلس علیه تصویب لوایح باقی مانده اف ای تی اف

با این حــال علــی بابایی کارنامی، نماینده ســاری 
در مجلس، در گفت وگو «فارس» درباره سرنوشــت 
اف ای تی اف گفت: «اجــازه نمی دهیم بــا الحاق به 
اف ای تی اف، برجامی دیگری به کشــور تحمیل شود 
و ما بار دیگر شاهد پیشــروی غربی ها در مقابل ایران 
باشیم. اف ای تی اف گشایشــی برای ما ایجاد نخواهد 
کرد و گشایش آن از همان جنس گشایش های برجامی 
اســت که تنها در حد حرف بود. از مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام درخواســت دارم تا با رد لوایح پالرمو و 
سی اف تی از حیثیت کشــور دفاع کند و اجازه ندهد 
غربی ها و غرب زده ها بر امور کشــور به ویژه در بخش 
اقتصادی ســیطره پیــدا کنند. غربی هــا در خارج و 
غرب زده ها در داخل ســعی دارند بــا ارائه تصویری 
وارونه از اف ای تی اف، زمینه را بــرای عضویت ایران 
در کنوانســیون های آن فراهم کنند امــا واقعیت امر 
چیز دیگری اســت و عضویت ما در این کنوانسیون ها 
مشکلات ما را بیشتر خواهد کرد. نمایندگان مجلس 
به طور قطع بــا تصویب ایــن لوایــح مخالف اند و از 
مجمع تشــخیص مصلحت نیز می خواهیم که این دو 
لایحه مربوط به عضویت ایران در کنوانســیون های 
اف ای تی اف را رد کند.» سیدکریم حسینی، نماینده 
اهواز در مجلس، نیز در گفت وگــو با «فارس» درباره 
آسیب های تصویب اف ای تی اف در مجمع تشخیص 
گفت: «عضویت در کنوانســیون های اف ای تی اف به 
صلاح کشور نیست و دشمن سعی دارد از این طریق به 
اطلاعات مربوط به خنثی سازی تحریم ها دست یابد. 
ما امروز در شرایط تحریم هستیم و دشمن همواره به 
فکر اعمال فشار بیشتر بر کشــور ماست و عضویت ما 
در اف ای تی اف این فرصت را به دشمن می دهد تا به 
بهانه شــفافیت مالی، اطلاعات مربوط به بی اثر کردن 
تحریم ها را به دست آورد و فشارها را بر ما بیشتر کند.»

رهبر معظم انقلاب پس از کاشت ۲ نهال میوه در روز درخت کاری:

مشکل معیشتی مردم راه حل دارد 
در جلسات متعدد این را به مسئولان تذکر دادیم

«اف ای تی اف» در کشاکش آرای دولتمردان و نمایندگان مجلس

پیچیدگی های یک پرونده بحث برانگیز
پیام تسلیت رهبر معظم انقلاب 

در پی درگذشت شیخ احمد الزین
حضرت آیت ا... خامنه ای، در پیامی به سیدحسن نصرا...، درگذشت عالم 
مجاهد، قاضی شیخ احمد الزین، رئیس هیئت امنای تجمع علمای مسلمین 
در لبنان را تســلیت گفتند. در متن پیام رهبر معظم انقلاب آمده است: 
خبردرگذشت عالم مجاهد قاضی شیخ احمد الزین، رئیس هیئت امنای 
تجمع علمای مســلمین در لبنان را دریافت کردم. وظیفه خود می دانم 
این حادثه مؤلمه را به علمای معزز و بازماندگان و ارادتمندان و شاگردان 
ایشان در لبنان و سایر بلاد عموما و جناب عالی خصوصا، تسلیت بگویم. 
دفاع مسئولانه و عالمانه او از نهضت امام خمینی و از مقاومت علیه جبهه 
استکبار و صهیونیزم و همراهی با ثبات ایشان با مبارزات ضداستکباری 
ملت های منطقه در طول سالیان طولانی، هیچ گاه از خاطره تاریخ مقاومت 

نخواهد رفت.
پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری

سیدحسن خمینی: امام(ره)
 با ارزش های جوانان همدلی کرد

حجت الاسلام سیدحسن خمینی در گفت وگوی بین نسلی در حسینیه 
جماران، با بیان اینکه بها دادن به جوان به معنای توجه به آرمان هاســت، 
گفت: وقتی می گوییم امام جوانانه فکر می کــرد یعنی امام با ارزش های 
جوانان همدلی کرد و آن ها را پذیرفت، نمایندگی و رهبری کرد؛ در حالی که 
یک شخصیت بسیار مؤثر دینی بود. یعنی آن ها را از افق دین بیرون نبرد 
و آن ها را درون دین ترســیم و اجتهاد کرد. یادگار امام با تأکید بر اینکه 
بها دادن به جوان به معنای توجه کردن به آرمان هاســت، گفت: بعضی از 
آرمان های جوان و میان سال ممکن است به تضاد برسد و گسست نسلی 
پیدا شود. ممکن است نسلی برای اموری ارزش قائل باشد و هنجار و ضد 
آن را ناهنجاری بداند؛ آن وقت در نسل بعد با این مواجه می شوید که آن ها 

برعکس شما فکر می کنند. 
ایسنا

پاپ فرانسیس رهبر کاتولیک های جهان
 وارد عراق شد

دیروز پاپ فرانسیس، رهبر کاتولیک های جهان با گذشتن بیش از 
یکسال محدودیت های کرونایی برای یک سفر ۴ روزه  وارد عراق 
شــد. پاپ در بدو ورود به عراق در فرودگاه بغداد مورد اســتقبال 
مصطفی الکاظمی نخســت وزیر قرار گرفت. وی در ادامه سفرش 
در کاخ ریاســت جمهوری با مقامات سیاسی و بزرگان مسیحیت 
این کشور دیدار خواهد داشت. آنچه این سفر را بیشتر مورد توجه 
عموم مردم قرار داده است برنامه دیدار روز شنبه با آیت ا... سیستانی 
مرجعیت اعلای عراق است که در روز دوم سفر پاپ صورت خواهد 

گرفت.
ایرنا

طرح انتخاباتی مجلس شاید
به ریاست جمهوری ۱۴۰۰ برسد

محسن رضایی، دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام، درباره ایرادهای 
شورای نگهبان به طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری ازسوی 
مجلس یازدهم و اجرایی شدن این طرح، گفت: باید ببینیم رفت و برگشت 
این طرح میان شورای نگهبان و مجلس چقدر زمان می برد. وقتی بررسی 
بودجه تمام شود، بعید نیست که این قانون به انتخابات ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ 

ریاست جمهوری برسد. 
ایرنا

انبارلویی: مذاکره با «بایدن» معنا ندارد 
محمدکاظم انبارلویی، فعال سیاسی اصولگرا گفت: شروط دولت جدید 
آمریکا نشان دهنده این موضوع اســت که در صدد همیشگی کردن 
محدودیت های کشورمان هستند. آنها در صدد هستند تا برجام را به 
سمت مسائل موشکی و حضور ایران در منطقه بکشانند از همین رو نیز 

برای ما مذاکره با بایدن معنا ندارد.
 باشگاه خبرنگاران جوان

لایحه بودجه ۱۴۰۰ در راه شورای نگهبان 
محسن فتحی، نماینده مجلس با اشاره به اتمام بررسی بودجه در توییتی 
نوشت: بررسی  لایحه بودجه ۱۴۰۰ در فاز پایانی قرار گرفت و اول هفته 
آینده به شورای نگهبان فرستاده  می شود. این لایحه ایده آل نیست اما بهتر 
از شروع سال بدون قانون بودجه است. مخصوصا  مناطق محروم و کمتر 

توسعه یافته در نبود قانون بودجه با مشکلات بیشتری مواجه می شوند.
ایلنا 

عاطفه همایونی
   a.homayuni@shahraranews.ir

 روز جمعه، ارتش 
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یمن اعلام کرد که 
بار دیگر اهداف حیاتی در خاک عربستان را هدف 
قرار داده است. ســرتیپ یحیی سریع، سخنگوی 
نیروهای مسلح ارتش و کمیته های مردمی یمن، در 
بیانیه ای که در صفحه توئیتر خود منتشر کرد، گفت: 
«نیروی هوایی ارتش موفق شد با سه پهپاد، پایگاه 
هوایی ملک خالد و فرودگاه بین المللی أبها در شهر خمیس 
مشــیط را هدف قرار دهد.» مقامات سعودی از اظهار نظر 
درباره این حملات خودداری کردند.پیش از انتشار این بیانیه 
از سوی ارتش یمن، صبح جمعه ائتلاف متجاوز عربی ادعا کرد 
که یک هواپیمای بدون سرنشین مسلح را که به سمت خاک 
عربستان سعودی شلیک شــده بود، منهدم کرده است. 
نیروهای انصــارا... به تازگی حملات پهپادی و موشــکی 
برون مرزی خود را به شهرهای عربستان سعودی، از جمله 
مناطق مهم و حیاتی در پایتخت عربستان، جده، العسیر، 
جیزان و نجران افزایش داده اند. این حملات بیشتر مناطق 
جنوبی عربستان را هدف قرار داده است. با این حال، ائتلاف 

متجاوز عربی ادعا می کند که بیشتر این حملات را رهگیری 
و موشک های ارتش یمن را منهدم کرده  است.

روز پنجشــنبه نیز نیروهای انصارا... از حمله موشکی به 
شرکت ســعودی آرامکو، یکی از مهم ترین شرکت های 
صادرکننده نفت در جده، خبر دادند. پس از آن، شرکت 
نفتی آرامکو ادعا کرد که موشــک ارتــش یمن به یکی 
از مخازن ذخیــره نفت برخورد کرده اما خســارت های 

چندانی به جای نگذاشته اســت.در پی افزایش حملات 
ارتش و نیروهای مردمی یمن به خاک عربســتان، روز 
پنجشنبه نایف الحجرف، دبیرکل شورای همکاری خلیج 
فارس، شلیک موشک های بالستیک انصارا... به مناطق 
حیاتی در خاک عربستان را محکوم کرد. وی همچنین با 
حمایت از اقدامات خصمانه ائتلاف متجاوز عربی در یمن، 

بر اتحاد این شورا با پادشاهی عربستان تأکید ورزید. 

حملات پی در پی به مناطق حیاتی در خاک سعودی

۱۶  اســفند ۱۳۹۹
 ۱۴۴۲ رجــب   ۲۲
شـــــماره ۳۳۳۹
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بدعهدی طرفین غربــی برجام در 

وز
ش ر
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اجرای تعهدات خــود نظیر خروج 
یک جانبه ایالات متحده آمریکا از 
توافق هسته ای و ناتوانی تروئیکای 
اروپایی از جبران مضرات این اتفاق 
به نفع ایران و اخیرا اقدامات جبرانی 
ایران به تلافی این بدعهدی ها یعنی 
توقف اجرای پروتکل الحاقی ســبب شده 
است احیای برجام بســیار پیچیده شود و 
حتی به عقیده برخی کارشناسان در شرایط 
حفظ مواضع کنونی کشورهای عضو برجام، 
دور از دسترس باشــد. همین مسئله سبب 
شد در روزهای اخیر، کشــورهای اروپایی 
عضــو برجــام و آمریــکا به دنبــال صدور 
قطعنامــه ای در شــورای حــکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی علیه ایران باشــند. 
اگرچه این روند پس از موضع گیری صریح 
ایران اکنــون متوقف شــده، آینده احیای 
برجام را در هاله ای از ابهام قرار داده است. 
توضیح آنکه شــبکه خبری «الجزیره» در 
خبری مدعی شــد که انگلیس، فرانســه و 
آلمان پیش نویس قطعنامه علیه ایران را که 
اوایل هفته گذشته در اختیار اعضای شورای 
حکام آژانس بین المللی انــرژی اتمی قرار 
داده بودند، پس گرفتند. رافائل گروســی، 

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی، پس 
از این اقدام تروئیکای اروپایی در نشســت 
خبری خود گفت: «ما روند تجزیه و تحلیل 
هدفمند اوضاع را با نشست فنی که اوایل ماه 
آوریل در ایــران برگزار خواهد شــد، آغاز 
خواهیم کــرد؛ جلســه ای که امیــدوارم 
نشســت های فنی و سیاســی دیگر در پی 
داشته باشد. لازم است فرایند را آغاز کنیم.» 
وی ابراز امیدواری کرد که بررســی مسائل 
حل نشده از حدود «نامه نگاری و پیام» فراتر 
برود و طرفین بــه درک و تفاهم برســند. 
گروسی همچنین با بیان اینکه روابط ایران و 
آژانس صرفا فنی است، افزود: «ما کانال های 
فنی را باز می کنیم. این چیزی است که ما 
می توانیم انجام دهیم. ما در سطوح سیاسی 
نیســتیم، بلکــه راه حل های فنــی ارائه 

می دهیم.»
 تروئیکای اروپایی، یک گام به عقب

آلمان، انگلیس و فرانسه پس از پس گرفتن 
پیش نویس قطعنامه علیه ایران در شورای 
حکام، در بیانیه مشترکی، مدعی پایبندی 
کامل خود به برجام شدند. در بیانیه مشترک 
تروئیــکای اروپا خطاب به شــورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی آمده اســت 
که آلمان، انگلیس و فرانســه به طور کامل 
به توافق هســته ای با ایران پایبند هستند. 
سه کشور اروپایی ضمن ابراز نگرانی از آنچه 

«نقض تعهدات هســته ای» ایران خوانده 
شــد، گفتند که توقــف اجــرای پروتکل 
الحاقی توســط ایران باعث می شود جامعه 
بین المللی «ســخت تر بتواند مطمئن شود 
که فعالیت های ایران کاملا صلح آمیز باقی 

خواهد ماند.»
  موضع آمریکا پس از عقب نشینی تروئیکای
اروپا

هیئت آمریکا در جلســه شورای حکام پس 
از عقب نشینی اروپاییان در بیانیه ای گفت: 
«در حال حاضــر فرصت دیگری توســط 
مدیرکل آژانس داده شــده اســت تا ایران 
همکاری های لازم را پیش از جلســه آتی 
شــورای حکام ارائه دهد. ایــالات متحده 
همانند دیگــر طرفیــن دیدگاه های خود 
درباره گام های آتی شورای حکام را مطابق 
با اینکه آیا ایران از فرصت پیش رویش برای 
ارائه پاسخ معتبر به نگرانی های آژانس اتمی 

استفاده خواهد کرد یا نه می سنجد.»
 تصمیم دولت بایدن اهمیت ویژه ای دارد

صفحه توئیتر هیئت روسیه در وین به نقل 
از میخائیــل اولیانوف، نماینده روســیه در 
سازمان های بین المللی در وین، پس از توقف 
روند صدور قطعنامه علیه ایران در شورای 
حکام نوشت: «مســائل باقی مانده پادمانی 
باید با همــکاری تنگاتنگ ایــران و آژانس 
شفاف سازی شــود. دلگرم کننده است که 

مدیرکل آژانس طی سفر ۲۰ تا ۲۱فوریه اش 
به ایــران، دربــاره تلاش هــای فعالانه و 
متمرکز بــرای غلبه بر ایــن وضعیت اعلام 
آمادگی کرده است. ما از عملکرد حرفه ای 
مدیرکل استقبال می کنیم. خوشحالیم در 
پرداختن به مسائل ایران از گسترش خارج 
از کنترل تنش ها که می توانست به بحرانی 
بین المللی تبدیل شود، خودداری کردیم. 
از همکارانمان در شورای حکام می خواهیم 
که مسیر دیپلماســی را انتخاب کنند. باید 
حداکثر دیپلماســی را برای بازگشت کامل 
به اجرای برجام به کار گرفت. موضوع فقط 
لغو تحریم هــای ضدایرانی نیســت، بلکه 
بازگشت به راســتی آزمایی و نظارت کامل 
تحت توافق۲۲۳۱ شــورای امنیت سازمان 

ملل است که شامل پروتکل الحاقی است.»
 برجام قابل مذاکره مجدد نیست

موضــع پارادوکســیکال دولــت بایــدن 
درقبال برجــام به واســطه اختلاف نظرها 
میان تیم امنیت ملی و سیاســت خارجی 
او و البته کارشــکنی متحدانش نظیر رژیم 

صهیونیســتی همچنان ادامه دارد و همین 
مسئله سبب شده است در روزهای گذشته، 
دیدگاه های متناقضی ازسوی آن ها بشنویم. 
در آخرین اظهارنظــر دراین زمینه، وندی 
شــرمن، نامزد قائم مقامــی وزارت خارجه 
آمریکا اعلام کرد که «هرچند دولت آمریکا 
برای بازگشــت به برجام بی تمایل نیست، 
واقعیت این است که بازگشت تمام وکمال 
به توافق ســال۲۰۱۵ هم ممکن نیست.» 
اما این اظهارنظر شــرمن، با پاســخ قاطع 
وزیر امور خارجه کشــورمان، همراه شــد. 
محمدجواد ظریــف، در توئیتی نوشــت: 
«برجام قابل مذاکره مجدد نیســت. ختم 
کلام. اگر ۲۰۲۱، ۲۰۱۵ نیست، ۱۹۴۵نیز 
نیست. پس بیایید منشــور سازمان ملل را 
تغییر دهیم و حق وتو را که اکثرا آمریکا از آن 
سوءاستفاده کرده است، حذف کنیم. بیایید 
از ژست گرفتن دست بکشیم؛ کاری را که از 
سال ۲۰۰۳ تا ۲۰۱۲ انجام دادیم و اجرای 
برجام، که هردویمــان آن را امضا کرده ایم،

 آغاز کنیم.»

اروپا پیش نویس قطعنامه ضد ایرانی را در شورای حکام پس گرفت

عقب نشینی پیمان شکنان برجام 


